8.1.1 Description of Gas Turbine

8.1.1.1.1 Compressor

The compressor is an 18 stage axial flow design with 1 row of modulating inlet guide vanes and a pressure ratio of 15.8:1 in ISO conditions. Interstage extraction is used for cooling and sealing air (turbine nozzles, wheelspaces) and for compressor surge control during start-up. Construction employs 15 full length tie bolts that compress the discs at the bolt circle thereby forming a rigid rotor.

The discs are centered by means of rabbets. The compressor blades are attached to the discs with locked-in dovetails. High strength, corrosion resistant GTD450 stainless steel blading material is provided on the first nine stages. The remaining blading, except stage 17 stator and EGV, is of high strength AISI 403+Cb alloy. Stage 17 stator and EGV are cast from high strength 403CB. Because the blading material in the compressor has high corrosion resistance, a coating is not required. The compressor wheel webs are coated with corrosion resistant paint.

8.1.1.1.2 Combustion System

A reverse flow, six chambers second generation Dry Low NOx (DLN-2.6) combustion system is standard with six fuel nozzles per chamber. Two retractable spark plugs and four flame detectors are a standard part of the combustion system. Crossfire tubes connect each combustion chamber to adjacent chambers on both sides. Transition pieces are cooled by air impingement. Thermal barrier coatings are applied to the inner walls of the combustion liners and transition pieces for longer inspection intervals. Each chamber, liner and transition piece can be individually replaced.

8.1.1 Описание газовой турбины

8.1.1.1.1 Компрессор

Компрессор представляет собой 18 осевых ступеней с одним венцом регулируемых входных лопаток и коэффициентом давления, составляющим по условиям МОС 15.8:1. Межступенчатое разделение используется для охлаждения и уплотнения воздуха (форсунки и  полости турбины) и для сглаживания пульсаций во время запуска. В конструкции используются 15 соединительных стержней, которые, образуя круг, сжимают диски и формируют, таким образом, прочный ротор. Диски центруются в середины пазов. Лезвия компрессора присоединены к дискам ласточкиным хвостов. Лопатки на первых 9 ступенях изготовлены из высокопрочной, нержавеющей и коррозионностойкой стали ГТД450. Остальные лопатки, кроме 17й ступени статора и EGV, -из высокопрочного сплава AISI 403+Cb. Статор и EGV 17й ступени отлиты из высокопрочного  материала 403CB. Так как материал, из которого изготовлены лопатки компрессора, обладает устойчивостью к коррозии, не требуется нанесение специального покрытия. Диски колес компрессора покрыты коррозионностойкой краской.
8.1.1.1.2 Система сжигания

В соответствии с обратнопоточной шестикамерной системой сжигания со сниженным содержанием окислов азота и влаги по технологии второго поколения DLN-2.6, в каждой камере расположены шесть форсунок. Система сгорания обычно состоит из двух выдвижных свечей зажигания и четырех  ние. 





































































 и и ииии вdry low noxпламенно-температурных детекторов. Перекрестные трубки соединяют каждую камеру сгорания с соседними с обеих сторон камерами.  Промежуточные камеры охлаждаются столкновением воздуха. На внутренние стенки жаровых труб и промежуточных камер нанесено термоустойчивое  покрытие с целью снизить частоту проверок. Каждая камера, жаровая труба или промежуточная камера в отдельности могут быть заменены.

